
Z á p i s
z   4  . zasedání Zastupitelstva města Blansko konaného dne   25.04.2023  

Místo konání: velká zasedací místnost MěÚ Blansko, nám. Republiky 1, Blansko

Starosta zahájil 4. zasedání zastupitelstva města v 15:30 hodin.

V době zahájení přítomno: 20 členů zastupitelstva

Omluveni z jednání: Ing. Jan Došek, MBA
Bc. Emil Pernica, DiS.
Milena Ondroušková
PhDr. Ing. Mgr. Jan Hrnčíř, MBA, LL.M.

Omluven ze začátku jednání: Mgr. Lukáš Toman      

Podpisem společně se starostou jsou pověřeni: Ing. František Havíř, člen zastupitelstva
Mgr. Bc. Michal Souček, člen zastupitelstva

K     bodu 2. Schválení programu 4. zasedání zastupitelstva města:  
Tento bod uvedl Ing. Jiří Crha.  

Předkladatel navrhl:
- doplnit bod Zápisy z jednání výborů zastupitelstva města jako bod č. 14                           

Hlasování o doplnění programu:
PRO 20, PROTI 0, ZDRŽEL 0
Návrh byl přijat.

N Á V R H   P R O G R A M U
1. Zahájení
2. Schválení programu 4. zasedání zastupitelstva města starosta      
3. Výkup části pozemku parc. č. 136/17 – k. ú. Olešná u

Blanska
SRM      

4. Individuální  dotace  –  Hasičský  záchranný  sbor
Jihomoravského kraje

OHS      

5. Programové dotace v oblasti kultury a zájmové činnosti
pro rok 2023

SRM      

6. Programové dotace z oblasti sportu na rok 2023 SRM      
7. Návrh Obecně závazné vyhlášky o nočním klidu SRM      
8. Směna  pozemků  v  rámci  majetkového  vypořádání

stavby „III/379 37 Blansko, přemostění“ se společností
Lidl Česká republika v. o. s.

SRM      

9. Prodej Komenského 24, Blansko SRM      
10. Změna předběžné ceny tepelné energie pro 2023 – CZT SRM      
11. Informace  o  zhodnocování  finančních  prostředků

města za rok 2022
FIN      

12. Rozpočtová opatření FIN      
13. Průběžná informace o přípravě městských lázní SRM      
14. Zápisy z jednání výborů zastupitelstva města starosta      
15. Interpelace členů zastupitelstva starosta      

Hlasování o programu jako celku:
PRO 20, PROTI 0, ZDRŽEL 0 
Návrh byl přijat.
         
K     bodu 3. Výkup části pozemku parc. č. 136/17 – k. ú. Olešná u Blanska:  
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Tento bod uvedla Mgr. Lenka Dražilová, MBA.
     
Hlasování o návrhu č. 1
PRO 20, PROTI 0, ZDRŽEL 0
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 1
K     bodu 4. Individuální dotace – Hasičský záchranný sbor Jihomoravského kraje:  
Tento bod uvedl Ing. Jiří Crha.
     
Hlasování o návrhu č. 1
PRO 20, PROTI 0, ZDRŽEL 0
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 2

K     bodu 5. Programové dotace v oblasti kultury a zájmové činnosti pro rok 2023:  
Tento bod uvedl Ing. Jiří Crha.

Mgr. Bc. Komínková nahlásila podjatost.

Hlasování o návrhu č. 1
PRO 20, PROTI 0, ZDRŽEL 0
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 3

Hlasování o návrhu č. 2
PRO 20, PROTI 0, ZDRŽEL 1
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 4

Hlasování o návrhu č. 3
PRO 17, PROTI 1, ZDRŽEL 2
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 5

Hlasování o návrhu č. 4
PRO 20, PROTI 0, ZDRŽEL 0
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 6

Hlasování o návrhu č. 5
PRO 20, PROTI 0, ZDRŽEL 0
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 7

K     bodu 6. Programové dotace z oblasti sportu na rok 2023:  
Tento bod uvedl Ing. Jiří Crha.
     
Hlasování o návrhu č. 1
PRO 20, PROTI 0, ZDRŽEL 1
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 8

Hlasování o návrhu č. 2
PRO 20, PROTI 0, ZDRŽEL 1
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 9

Hlasování o návrhu č. 3
PRO 20, PROTI 0, ZDRŽEL 1
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 10

K     bodu 7. Návrh Obecně závazné vyhlášky o nočním klidu:  
Tento bod uvedl Ing. Jiří Crha.
     
Hlasování o návrhu č. 1
PRO 21, PROTI 0, ZDRŽEL 0
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Návrh byl přijat. viz usnesení č. 11

K     bodu 8.  Směna pozemků v rámci  majetkového vypořádání  stavby „III/379 37 Blansko,  
přemostění“ se společností Lidl Česká republika v. o. s.:
Tento bod uvedl Ing. Jiří Crha.
     
Hlasování o návrhu č. 1
PRO 21, PROTI 0, ZDRŽEL 0
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 12

K     bodu 9. Prodej Komenského 24, Blansko:  
Tento bod uvedl Ing. Ivo Stejskal.
     
Hlasování o návrhu č. 1
PRO 21, PROTI 0, ZDRŽEL 0
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 13

K     bodu 10. Změna předběžné ceny tepelné energie pro 2023 – CZT:  
Tento bod uvedl Ing. František Havíř.

P. Pokorný se dotázal, zda město od ZT energy stále neobdrželo žádné jiné materiály k tomuto
bodu ani kalkulační vzorec.
Ing. Havíř odpověděl, že ne.
P. Pokorný sdělil, že použil kalkulační vzorec z prosince loňského roku, kdy se brala na vědomí
cena tepla na rok 2023. Dle jeho výpočtů by se cena měla pohybovat kolem cca 800 Kč/GJ. Je to
jeho odhad, nicméně by ho zajímalo, zda se město bude opět dotazovat na ověření ceny u ERÚ,
protože má za to, že cena je stále přemrštěná.
Ing. Havíř zopakoval, že město nemá žádné jiné podklady, a tak není možné zjistit či ověřit částku,
za jakou cenu ZT energy nakupuje. To, co tady p. Pokorný uvádí, je domněnka, město nemůže
v současné době nic rozporovat. Na radě města projednají další podání námětu na ERÚ.
Starosta odpověděl,  že  ze  strany  ERÚ  nedávno  město  obdrželo  odpověď,  že  v  roce  2021
neshledali žádné závady. Co se týče roku 2022, to zatím zkoumají.
Mgr. Toman sdělil, že v souvislosti s tím, že městu byla oznámena cena bez jakéhokoliv bližšího
podkladu k této ceně, navrhl nové usnesení:
Zastupitelstvo města Blansko ukládá vedení města zajistit  základní podklady ke kalkulaci ceny
tepla od ZT energy, s. r. o.
Ing. Havíř odpověděl, že jak už bylo řečeno, podklady město nemá, neví, jak by se to zajistilo.
Dotazy na ZT energy chodí, ale nikdo neodpovídá. Není si jistý tím, zda to není ze strany pana
zastupitele jen formální gesto.

Hlasování o návrhu č. 1
PRO 14, PROTI 1, ZDRŽEL 6
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 14

Hlasování o návrhu Mgr. Tomana:
PRO 5, PROTI 0, ZDRŽEL 16
Usnesení nebylo přijato.

K     bodu 11. Informace o zhodnocování finančních prostředků města za rok 2022:  
Tento bod uvedl Ing. Jiří Crha.
     
Hlasování o návrhu č. 1
PRO 21, PROTI 0, ZDRŽEL 0
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 15

K     bodu 12. Rozpočtová opatření:  
Tento bod uvedl Ing. Jiří Crha.
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Ing. Hasoň vznesl  dotaz k RO 10/2023 k bodu a),  tj.  7 mil  Kč navýšení na atletický stadion.
V rozpočtu se schvalovala částka 14 mil. Kč, která měla pokrýt rekonstrukci  dráhy, další věci dle
jeho názoru plánované nebyly. Bylo řečeno, že se bude žádat o dotaci, ale v materiálu je uvedeno,
že  dotační  titul  vypsán  není.  Předpokládaná  úspora  podle  materiálu  měla  být  použita  na
rekonstrukci haly Mlýnská k dokončení odvlhčení a fasády. Teď nedochází k úspoře na tom bodě,
ale k navýšení o 7 mil. Kč je věnováno na stadion. Zajímá ho, zda se počítá s  dokončením haly na
ul. Mlýnská, jaký je na to plánovaný rozpočet, myslí si, že by bylo dobré halu dokončit. Požádal o
zvážení a  oddělené hlasování o tomto bodu.
Starosta odpověděl, že se v současné době zpracovává projekt na odvlhčení haly, předpokládá se
předložení  do  červnového  zastupitelstva.  Bylo  by  samozřejmě  dobře,  kdyby  se  to  udělalo.
Financování se předpokládá z přebytku z hospodaření.
Jako předkladatel souhlasí tedy s odděleným hlasováním. Poukázal ale na to, že pokud se to
neodhlasuje, tak se stadion nebude dělat. Není to tak, že by se rekonstrukce udělala v menším
rozsahu za 14 mil. Kč.
Ing. Hasoň se dotázal, zda soutěž a zadání je vypsané. 
Starosta odpověděl, že ano.
Ing. Hasoň sdělil, že to nevěděl a tím pádem nepožaduje oddělené hlasování.
P. Pokorný chtěl navrhnout to stejné jako Ing. Hasoň a zeptal se, proč to zastupitelstvo schvaluje,
když už je vypsáno i výběrové řízení a je to rozhodnuto.
Starosta odpověděl,  že  se  to  schvaluje,  protože  tam chybí  finanční  prostředky.  Pokud  se  to
neschválí, dopadne to tak, že se nic dělat nebude. Mělo se to zřejmě schválit v rozpočtu na rok
2023, počítali s dotací. Bohužel nebyl vypsán dotační titul.

Hlasování o návrhu č. 1
PRO 18, PROTI 0, ZDRŽEL 3
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 16

K     bodu 13. Průběžná informace o přípravě městských lázní:  
Tento bod uvedl Ing. Jiří Crha.
     
Hlasování o návrhu č. 1
PRO 21, PROTI 0, ZDRŽEL 0
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 17

K     bodu 14. Zápisy z jednání výborů zastupitelstva města:  
Tento bod uvedl Ing. Jiří Crha.

Mgr.  Bc.  Souček upozornil  na  jeden  z  bodů  zápisu  finančního  výboru,  kdy  se  schvalovala
rozpočtová opatření -  Prodej  nemovitosti  na ul.  Komenského. Jeden z bodů bylo vyhodnocení
příjmů  u  pronájmu  bytových  a  nebytových  prostor  města.  Poděkoval  za  obsáhlé  zpracování
materiálu tohoto bodu především Mgr. Kupkové, Ing. Dobiáškové a p. Nejezchlebovi.

Hlasování o návrhu č. 1
PRO 21, PROTI 0, ZDRŽEL 0
Návrh byl přijat. viz usnesení č. 18

K     bodu   15  .   Interpelace členů zastupitelstva  :  
Tento bod uvedl Ing. Jiří Crha.

Mgr. Dražilová, MBA uvedla, že se nejedná o interpelaci, ale informuje o současné situaci České
pošty, resp. o rušení poboček. 30. března obdrželo město dopis, kde se oznamuje, že dojde ke
zrušení pobočky pošty Blansko 3. Na to starosta reagoval 5. dubna dopisem generálnímu řediteli
ČP,  s  tím,  že  je  to  nečekané,  že  s  nimi  nikdo  nejednal  a  že  se  zrušením  pobočky  město
nesouhlasí. Nicméně takto už to bylo rozhodnuto. Zástupci ČP městu nabídli jednání na den 11.
dubna, kdy se však starosta z důvodu jiného jednání nemohl v tomto termínu zúčastnit, navrhl jiná
data, ale zástupci ČP na ně nepřistoupili a trvali na dni 11. dubna. Z důvodu nepřítomnosti starosty
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se schůzky zúčastnila spolu s místostarostou Ing. Stejskalem. V podstatě nebylo o čem jednat,
pouze  oznámili,  že  tato  pobočka  se  k  1.  červenci  ruší,  už  to  projednali  i  se  dvěma
zaměstnankyněmi,  které  tam pracují,  ukázali  analýzy,  kde  bylo  vše,  co  už  věděli,  že  nechali
pobočku, která je bezbariérová, má vyvolávací systém. Ze stávajících 9 přepážek zůstane 7, lze se
předem objednat na určitou hodinu, i když to asi není úplně řešení pro seniory. Dále bylo sděleno,
že balíkovny jsou dvě a dalších 6 balíkoven mimo poštu. Průměrná doba čekání byla v Blansku
vypočtena na 3,27 minut a průměrná doba obsluhy 2,51 minut. Čekání se pohybuje od 2 do 4
minut. Zaručují, že tohle dodrží, nedojde k žádnému omezení. Další jednání je svoláno hejtmanem
na 27. dubna, jde o jednání se starosty měst a obcí. Občanům Blanska budou informace podány
v květnovém Zpravodaji města Blansko. Pošta distribuuje důchody asi 140 lidem, občané si sami
mohou změnit v jednoduchém formuláři, že chtějí důchod doručovat domů. 1x měsíčně tedy ČP
zaručuje donesení důchodu zdarma.
Ing. Pořízek sdělil, že skupinka srnek, která se pohybuje v lokalitě Sever, dále plundruje zeleň
i květiny. Přestávají být plaché, je potřeba, aby se o tom vědělo a hledalo se řešení. Dále pochválil
výzdobu města především na kruhových objezdech.
Starosta odpověděl, že problém se srnkami se snažili řešit, původně byl problém se zavíráním
branky  na  hřbitově,  ta  se  opravila,  zvýšil  se  plot,  ale  v  podstatě  se  nic  nezměnilo.  Bylo  to
konzultováno i s myslivci a spolky, řešení to však asi nemá. Pokud někdo o nějakém řešení ví,
budeme rádi, pokud nám poradí.
Mgr. Haváč, Ph.D. se dotázal na partnerské město ve Slovinsku, zajímá ho, jak se to vyvíjí.
Starosta odpověděl,  že  byl  minulý  týden  na  pozvání  pana  starosty  s  místostarostou  Ing.
Stejskalem ve městě Postojna ve Slovinsku, je tam snaha navázat spolupráci, proto pozvání přijali.
Jejich oblast má hodně společného s naší oblastí, jde o krasovou oblast, je tam sídlo světové
speleologické společnosti, krasové muzeum známé po celé Evropě. Byli provedeni těmito místy a i
z jejich strany by byl zájem o spolupráci. Starostu Postojne pozvali do Blanska na akci Vítání sv.
Martina nebo na akci Zažít Blansko jinak. Ten sdělil, že poprvé by se raději přijel jen tak podívat,
Blansko navštívil před cca 15 lety. Je potřeba si uvědomit, že pokud by ke spolupráci došlo, tak o
tom budou jednat příslušné orgány města Blanska včetně zastupitelstva. Plnili požadavek komise
pro cestovní ruch a zahraniční styky, která měla zájem o navázání spolupráce. Dále zmínil, že tam
mají i nemocnici a porodnici, která je celoevropsky známá, je to v území, kde je to kousek do Itálie,
jezdí tam proto i mnoho lidí z Itálie. Cesta byla zajímavá, pokud to schválí zastupitelstvo, je to na
dobré cestě.
P. Pokorný poděkoval za uklizení černé skládky na Písečné, která byla opravdu velká. Jmenovitě
poděkoval  Ing.  Stejskalovi,  Ing.  Vítkovi  a  Ing.  Viktorinovi  za  řešení  okamžité  nápravy.  Dále
upozornil na automat s látkou kratomem, který se objevil cca 100 m od radnice. Přesto, že je to
zřejmě na pozemku SVJ, tak by se chtěl zeptat, zda se o tom ví a zda např. městská policie není v
jednání s majitelem automatu. Kratom sice není ani zakázaná látka, ale o regulaci se jedná i na
státní úrovni. Jde o to, aby se k tomu nedostávaly především děti ve školním věku.
Ing. Lepka odpověděl, že tato látka zakázaná není, není ani nijak regulovaná, takže v současné
době z hlediska legislativy žádné oprávnění prodej této látky dozorovat nemají. Popsal co je to za
látku, odkud pochází a k čemu dochází při jejím užívání. Legislativně se o tom už roky jedná,
začátkem roku se ministr  zdravotnictví  vyslovil,  že pokud tento proces nedospěje k  nějakému
závěru, tak by rád uvedl tuto látku na seznam látek zakázaných. V okolních státech, např. v Polsku
nebo na Slovensku, už tato látka zakázaná je. Tento problém se řeší napříč republikou, ale v
současné době žádná regulace není možná. Tyto automaty mají hojné zastoupení po celé ČR.
P. Pokorný poděkoval za odpověď, rozumí tomu, že regulace není možná, ale jde mu o to, že
v automatech je to dostupné dětem. Byl by rád, kdyby došlo k  nějakému jednání s majitelem
tohoto automatu a on zajistil, aby ke kratomu neměly přístup děti.
Ing. Lepka odpověděl, že s majitelem toto zkusí projednat.
Ing.  Stejskal poděkoval  za  pochvalu  ohledně  odstranění  černé  skládky  a  poděkoval  v této
souvislosti i pracovníkům Ing. Peterky.
Ing. Hasoň sdělil, že pro některé občany Starého Blanska, např. pro seniory, lidi se zhoršenou
mobilitou nebo matky s kočárky je těžké se dostat např. na nákupy, na hřbitov nebo na poštu.
Jediná možnost je využít linek, které tam teď jezdí, ale končí na nádraží a tam lidé musí přesedat,
čekat na další přípoj apod. Byl by rád, byť ví, že to není vůbec jednoduché, kdyby se podařilo najít
nějaké řešení a aspoň nějaký autobus z linky 221 nebo 222, které jezdí přes Blansko, zajížděl
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právě i na Staré Blansko. Pokud by se nějaké řešení podařilo najít, aspoň co se týká pár spojů, tak
by to občanům Starého Blanska určitě pomohlo.
Starosta odpověděl, že podnět prověří,  že už se nějaké kroky a statistiky dělaly, ale když tím
autobusem jel  v  průměru  jeden  člověk,  je  to  samozřejmě složité.  Žádné  podněty  ze  Starého
Blansko se k nim ale nedostaly. Přislíbil, že se pokusí o nějakou nápravu a možnost změny.
Mgr. Toman se dotázal, kdy bude otevřeno dětské hřiště na ul. Poříčí. Na sociálních sítích byly
dotazy občanů. Z města někdo odpověděl, že hřiště čeká na kolaudační souhlas, protože se čeká
na vzrůst trávy. Přitom ze stavebního úřadu má informaci, že kolaudační souhlas byl vydán již 13.
února. Pakliže se opravdu čeká na růst trávy, potom se ptá, proč tam nebyly položeny travnaté
koberce, což je dnes už celkem běžné a potom to nelimituje otevření takového provozu.
Starosta odpověděl, že hřiště bude otevřeno v pátek. Nebylo otevřeno, protože se opravdu chtělo,
aby tráva vzrostla. Bohužel to lidé nerespektovali, dokonce přehazovali svoje děti přes plot, sami
jej přelezli, takže se nakonec rozhodlo, že bude otevřené dřív, s tím, že když tráva není vzrostlá,
bude tam bláto. Koberce jsou dražší, v rámci rozpočtu a projektu bylo vysetí trávy. Za mylnou
informaci uvedenou v komunikaci na FB se za město omluvil.
Mgr.  Dražilová,  MBA se  vyjádřila  k  nedoplatkům  za  teplo  u  seniorů.  Tato  problematika  se
v současné době řeší především na Facebooku. Chtěla by všechny ubezpečit, že ve spolupráci se
sociálním odborem situaci řeší. Prověřovala si nedoplatky na domech s pečovatelskou službou.
Jeden tam byl obrovský, paní v DPS má nedoplatek ve výši cca 45.000 Kč. Nedoplatky vznikly tím,
že lidé  měli  nastaveny nízké zálohy,  ale  hlavně to  bylo  kvůli  teplé  vodě.  Tato  paní  už  včera
uhradila polovinu, a o druhé částce se jedná s úřadem práce, kdy jí bude poskytnuta mimořádná
pomoc.  Všichni  senioři  jsou schopni  si  tyto nedoplatky uhradit,  většina z nich už je i  uhradila.
Někteří  s vyššími  nedoplatky  (ale  není  jich  tolik,  např.  na  DPS 9.  května  má naopak  většina
obyvatel přeplatek) mohou využít splátkový kalendář. Jde jí o to, aby se ve veřejném sektoru dále
neobjevovaly  fámy,  že  se  o tyto  lidi  nikdo  nestará.  Dále  poděkovala  za  dnešní  věcnou  a
konstruktivní diskuzi.
Starosta sdělil, že ve složkách pro zastupitele je informace o konáních rad a zastupitelstev města
do konce roku. Poděkoval všem za účast a za konstruktivní jednání a popřál hezký večer.

Rekapitulace interpelací

Jméno Obsah Forma odpovědi

Ing. Pořízek
Problém se srnkami Ústní
Poděkování za květinovou výzdobu města

Mgr. Haváč, Ph.D. Partnerské město Postojna ve Slovinsku Ústní

P. Pokorný
Poděkování za úklid černé skládky
Automat s kratomem Ústní

Ing. Hasoň Dopravní obslužnost  – Staré Blansko Ústní
Mgr. Toman Dětské hřiště na ul. Poříčí Ústní

Starosta ukončil zasedání zastupitelstva města v 16:53 hodin.

Zapsala: Bláhová Simona

Ing. Jiří Crha
starosta
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Ověřovatelé:

Ing. František Havíř, člen zastupitelstva:....................................................

Mgr. Bc. Michal Souček, člen zastupitelstva:.............................................
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